
Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Ciordaș Thea în numele 

comunităţii Parohiei Greco Catolice „Sfântul Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire şi bucurii. 
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La ora de cateheză, părintele întrebă: 
- Copii, ştiţi voi ce trebuie să faceţi mai întâi de toate, pentru ca 
Dumnezeu să vă ierte păcatele? 

- Da, răspunse un copilaş, mai întâi trebuie să păcătuim. 

După cum cărbunele face jăratic, şi lemnul foc, tot aşa şi 

omul gâlcevitor aprinde cearta.  

Cuvintele clevetitorului sunt ca nişte prăjituri, alunecă 

până în fundul măruntaielor. (Pilde 26, 21-22) 

„Tinerii, credinţa şi discernământul vocaţional”- Sinodul Episcopilor din 
2018 

 
Tinerii din Acţiunea Catolică i-au transmis o scrisoare papei Francisc în care îşi arată 

recunoştinţa faţă de tema aleasă pentru cea de-a XV-a adunare generală a Sinodului Episcopilor: 

„Tinerii, credinţa şi discernământul vocaţional”. 

Tinerii îi mulţumesc Sfântului Părinte pentru că a ales să acorde „încă o dată atenţie 
generaţiei lor şi grijii faţă de Biserica universală”.„Vă mulţumim pentru marea încredere pe care o 
aveţi în noi, invitându-ne să fim noi înşine şi să nu ne lăsăm sufletul anesteziat”, se citeşte în 
scrisoarea tinerilor, care îi sunt recunoscători Pontifului şi pentru faptul de a-i încuraja să aibă ţeluri 
înalte şi de a nu renunţa la marile idealuri pe care fiecare le are în inima sa. În fine, tinerii îi 
mulţumesc papei Francisc şi pentru faptul de a-i chema „să redescopere îngrijirea şi însoţirea, pentru 
ca fiecare să poată fi persoană de speranţă şi curaj, şi astfel binecuvântare pentru întreaga familie 

umană”. 

„Aşteptăm Sinodul şi suntem pregătiţi să trăim timpul bogat care ne aşteaptă, în pregătirea, 

pe durata şi după el”, se citeşte în încheierea scrisorii. 



Exorcistul Parisului: Răul nu este o idee. Este o creatură cu o logică 
a morții 

 

  Părintele Jean-Pascal Duloisy, exorcistul Parisului, a reacționat la cuvintele 
Papei Francisc rostite pe 14 septembrie, în cadrul sfintei Liturghii celebrate în 
memoria părintelui Hamel ucis în Franța. Papa a spus atunci că: A ucide în numele 
lui Dumnezeu este un act satanic. 
 Mă bucur că Papa Francisc a avut curajul să spună că uciderea în numele lui 
Dumnezeu este semnul unei minți pervertite, adică a unei minți care și-a pierdut 
sensul vieții. O minte satanică. Pentru că fiecare viață umană este un dar de la 
Dumnezeu. Atacurile împotriva vieții sunt atacuri împotriva lui Dumnezeu, deci sunt 
satanice. Papa Francisc nu a fost niciodată cu adevărat ascultat în ceea ce privește 
aceste probleme. Noi uităm că încă din primele zile ale pontificatului său a pronunțat 
această frază: "Când cineva nu mărturisește pe Isus Cristos, mărturisește 
mondenitatea diavolului, mondenitatea demonilor." Nici un Papă nu a vorbit atât de 
clar despre diavol precum el. 
 ”Satan, diavol..." sunt cuvinte ce nu mai sunt prea folosite, pentru că omul are 
tendința de a uita de unde vine răul. Nu este omul artizanul răului. Cei care comit răul 
sunt și ei victime, sunt marionete ale răului. Părintele Hamel a fost lucid și perfect 
conștient când a recunoscut în atacatorul său pe cel rău, spunându-i: "Pleacă, 
Satană": tinerii care au fost uciși și ei în acea zi au fost conduși de ceva mult mai 
puternic decât ei. Ei nu știau ce fac, pentru că dacă ar fi știut nu ar fi făcut, sunt sigur, 
pentru că omul este orientat să facă binele. Amintiți-vă cuvintele lui Cristos pe cruce: 
"Iartă-i, că nu știu ce fac". Răul pentru rău și violența absurdă sunt semnele diavolului. 
 Nu spun asta pentru a scuza, sau pentru a elimina vina celor care face rău. Isus 
însuși ne spune să-i iertăm pe cei păcătoși. Dumnezeu știe că cel păcătos este și el o 
victimă. Confruntându-ne cu Satana, avem armele lui Cristos și asta ne dă speranță. 
Cum putem păstra această speranță în fața răului? Amintindu-ne că prin Înviere, 
diavolul este deja învins. Noi putem cădea, dar ne putem și ridica. 
 Astăzi, chiar și printre catolici, se vorbește puțin despre diavol, situându-l 
imediat în zona de superstiție sau magie. Dar răul nu este o idee sau o metaforă. Este 
o inteligență, o creatură cu o logică a morții, care începe să se manifeste prin ispită. 
Este o putere obiectivă capabilă să provoace prejudicii, iar când este invocată se 
manifestă; fapt uitat de foarte mulți oameni, inclusiv de mulți creștini, care se cred 
singurii interlocutori ai lui Dumnezeu în această lume. Cu toate acestea, Isus ne-a 
spus: "Fără mine nu puteți face nimic." În încheiere vă aduc aminte și de fraza lui 
Charles Baudelaire: "Ce-a mai mare înșelăciune a Diavolului este să ne convingă că 

el nu există!"          (Traducere: ACC) 
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